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Protokół nr 6/2015  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 20 kwietnia 2015  roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej (nieobecni radny: Michał 

Dopierała oraz Jacek Gałczyński). 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Z-ca Burmistrza – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu – Tomasz Pawlak.  

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

a) zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy, 

 

Uzasadnienie do projektu w/w uchwały przedstawiła inspektor Urzędu 

Miejskiego – Wiesława Wójcik informując, że w świetle zapisu art. 25 ust. 4 

ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie radnemu przysługuje zwrot kosztów 

podróży służbowych na zasadach określonych przez Radę.  

Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji rozporządzeniem z dnia  

31 lipca 2000r. w sprawie sposobu ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych gminy określił sposób ustalania należności z tytułu 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, uwzględniając celowość zwrotu 
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rzeczywiście poniesionych wydatków związanych z wykonywaniem mandatu 

oraz ułatwienie dokonywania rozliczeń.  

Zgodnie z § 2 ust. 2 cytowanego rozporządzenia Rada Miejska  

zobowiązana jest do wskazania Wiceprzewodniczącego Rady, który określać 

będzie termin i miejsce wykonywania podróży służbowej przez 

Przewodniczącego Rady. Natomiast § 5 ust. 3 tego rozporządzenia obliguje Radę 

Miejską do określenia wysokości stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

używanego do celów służbowych.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny (nieobecni radni – Róża Jędrosz, Roman Malicki, 

Tomasz Szczepaniak). 

 

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy Borek Wlkp. za rok 2014. 

 

W tym punkcie głos zabrała Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy  

w Borku Wlkp. – Marlena Kowalska, przedstawiając sprawozdanie z wykonania 

planu finansowego jednostki za 2014 rok. 

Na wstępie poinformowała, że podstawowym źródłem finansowania BPMiG 

Borek Wlkp. jest dotacja samorządowa. W 2014 roku dotacja z budżetu Gminy 

Borek Wlkp. wyniosła 265.000 zł, natomiast dotacja na zakup nowości 

wydawniczych z Biblioteki Narodowej wyniosła 6 .285 zł. Dodatkowo w 2014 

roku instytucja pozyskała środki na realizację projektu „Młodzież nakręca 

Gminę” z Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności. Efektem projektu było 

nakręcenie filmu promującego Gminę Borek Wlkp. z udziałem boreckiej 

młodzieży. 

Ze środków własnych wydano na realizację projektu 657,05 zł,  

a z dofinansowania 4.000 zł. 

We współpracy z Sołectwem Wycisłowo zrealizowano projekt „Czy jest jeszcze 

gdzieś prawdziwa ta wieś?”, z dofinansowaniem z Powiatu Gostyńskiego  

w kwocie 1.000 zł. 

Odsetki od środków pieniężnych zgromadzonych na rachunku bankowym 

instytucji wyniosły 60,60 zł, natomiast kwota ze sprzedanej makulatury wyniosła 

100 zł. Pozyskano również od czytelników środki za nie zwrócone zbiory  

w kwocie 234,35 zł.  

Placówka zwróciła niewykorzystaną dotację podmiotową w kwocie 23.254,17 zł. 

Na kwotę tą składają się m.in. środki na projekty dofinansowywane z UE oraz 

niewykorzystane środki na wynagrodzenia i pochodne w związku z długotrwałą 

chorobą pracownika. 

Poszczególne komisje nie zgłosiły żadnych uwag. Sprawozdanie zostało 
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pozytywnie zaopiniowane. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny(nieobecni radni – Roman Malicki, Tomasz Szczepaniak). 

 

c) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Kultury w Borku Wlkp. za rok 2014. 

 

Dyrektor MGOK w Borku Wlkp. – Justyna Chojnacka poinformowała, że   

dotacja organizatora w 2014 r. wynosiła 420.000 zł. Instytucja wykorzystała 

dotację podmiotową oraz wypracowane środki finansowe na prowadzenie 

bieżącej działalności w zakresie upowszechniania kultury oraz jej rozwoju, 

zgodnie z zapisami w statucie M-GOK. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny(nieobecni radni – Roman Malicki, Tomasz Szczepaniak). 

 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 

2015-2023. 

Skarbnik przedstawiła uzasadnienie do zmian WPF. 

Wyjaśniła, że zmiany WPF na lata 2015-2023 są podyktowane tym, że 

wprowadza się wole środki wygospodarowane w 2014 roku, jest to kwota  

w wysokości  802.916,29 zł. Wprowadzając tę kwota do budżetu oraz pewne 

przesunięcia w realizacji zadań i oszczędności w wydatkach bieżących wpłynęły 

bardzo pozytywnie na wskaźniki. Planowana w WPF kwota kredytu  

w wysokości 1.000.650 zł została obniżona do 700.000 zł, a tym samym 

zmniejszyły się również odsetki od kredytu. W WPF wpisano nowe 

przedsięwzięcia tj.: 

1) budowa boiska wielofunkcyjnego z zadaszeniem - lata 2015- 2020, nakłady na 

to zadanie to 2.055 tys., realizacja 2015r., spłata od 2016r. do 2020r. 

2) budowa przedszkola samorządowego w Borku Wlkp. – lata 2014-2022 – 

realizacja 2016r., spłata od 2017-2022r. 

3) objęcie udziałów w ZGO w roku 2015 i 2016r. w wysokości po 306.600 zł,  

4) budowa drogi przy torach – w 2017r. – na to zadanie Gmina wystąpi o środki 

z UE, lub z budżetu państwa, 
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5) budowa drogi przy przedszkolu – było 400.000 zł, wartość kosztorysowa tego 

zadania ponad 800.000 zł, przesunięto remont przedszkola  

z zabezpieczeniem na budowę nowego. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał na czym polegają cięcia w szkołach. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że na utworzeniu wspólnego oddziału klasowego dla szkół 

podstawowych, a docelowo przekształcenie szkół podstawowych w zespół 

szkolno- przedszkolny, co znacznie pomniejszy koszty. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisji Rewizyjnej: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny(nieobecni radny: Tomasz Szczepaniak, Przemysław Skowronek). 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny (nieobecny  radny- Tomasz Szczepaniak). 

 

e) zmian budżetu i w budżecie na rok 2015. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany budżetu i w budżecie za rok 2015. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy jest planowana budowa drogi na nowym 

osiedlu. 

Burmistrz wyjaśnił, że w pierwszej kolejności musi być wybudowana 

kanalizacja. 

 

Ponadto radny Romuald Gawroński proponował zmianę planowanej droga do 

Skokowa z Borku Wlkp. od ul. Skokowskiej na drogę od ul. Szosa Jaraczewska 

k/ p. Skarbnik. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że został złożony wniosek do FOGR na przebudowę drogi od 

ul. Skokowskiej do ul. Kilińskiego w Borku Wlkp., jeżeli Rada nie chce tej drogi 

przebudowywać to można odstąpić od tego zadania, ale zmieniać już nie można 

na inną drogę. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu -  Tomasz Pawlak 

zapytał, czy wszystkie możliwości zostały przeanalizowane aby odnowić figurę 

Matki Bożej na rynku w Borku Wlkp. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że  sprawa renowacji figury została rozpoczęta w poprzedniej 

kadencji Rady Miejskiej, jednak środki na to zadanie Gminie przyznano późną 

jesienią. Żaden wykonawca nie chciał podjąć się tego zadania w okresie jesienno 

– zimowym. Nie ma żadnego zaniedbania w tym zakresie. 

Ponadto Burmistrz poinformował, że w nowym okresie programowym ponownie 

zostanie złożony wniosek o dofinansowanie tego zadania. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisji Rewizyjnej: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny (nieobecny radny: Przemysław Skowronek) 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

f) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów 

zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności 

Gminy Borek Wlkp. 

 

Burmistrz poinfomrował, że jednym z zadań Gminy jest dbanie o zabytki,  

w związku z powyższym przedstawia projekt uchwały w sprawie udzielenia  

dotacji z budżetu Gminy dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Pocieszenia 

NMP w Borku Wlkp. w kwocie 10.000,00 zł na wymianę istniejących okien 

metalowych z zachowaniem podziałów i wyglądu, wymiana oszklenia w oknach 

na szkło witrażowe w Zespole kościoła farnego pw. Św. Stanisława Biskupa  

w Borku Wlkp.  

Wskazane w uchwale prace remontowe w Zespole kościoła farnego  

pw. Św. Stanisława Biskupa w Borku Wlkp. są pracami koniecznymi ze względu 

na stan zachowania obiektu, ochronę i zachowanie dziedzictwa kulturowego jak 

również fakt kontynuowania prac.  

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia:  

Komisji Rewizyjnej: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

g) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Borek Wlkp.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski 

poinformował, że w związku z planowanym wystąpieniem do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej w Poznaniu z wnioskiem  

o dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Plan gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Borek Wlkp.”, niezbędne jest załączenie uchwały Rady Miejskiej o woli 

przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej. 

W ramach przygotowania planu zostanie stworzona w Gminie baza danych, 

zawierająca wyselekcjonowane i usystematyzowane informacje pozwalające na 

ocenę gospodarki energią w gminie, w jej poszczególnych sektorach  

i obiektach oraz inwentaryzacja emisji gazów cieplarnianych. W planie zostanie 

przedstawiona długoterminowa strategia, cele i zobowiązania, a także 

krótko/średnioterminowe działania/zadania, podmioty odpowiedzialne za 

realizację, harmonogram, koszty, wskaźniki. Ustalone zostaną zasady 

monitorowania i raportowania wyników prowadzonej polityki ekologiczno-

energetycznej. Projekt zakłada również edukację mieszkańców oraz 

przeszkolenia pracowników Urzędu Miejskiego w zakresie problematyki 

związanej z planem gospodarki niskoemisyjnej. 

Adresatami planu będzie Gmina Borek Wlkp., jednostki organizacyjne i spółki 

Gminy Borek Wlkp., przedsiębiorcy, organizacje pozarządowe oraz mieszkańcy 

gminy. 

Plan gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który 

koncentruje się na podniesieniu efektywności energetycznej, zwiększeniu 

wykorzystania odnawialnych źródeł energii oraz redukcji gazów cieplarnianych. 

Istotą planu jest osiągnięcie korzyści ekonomicznych, społecznych  

i środowiskowych z działań zmniejszających emisję gazów cieplarnianych. 

Wykonanie planów gospodarki niskoemisyjnej umożliwia uzyskanie 

dofinansowania na inwestycje wynikające z planu, np.: termomodernizację 
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obiektów, modernizację kotłowni, energooszczędne oświetlenie publiczne czy też 

instalację ogniw fotowoltanicznych. 

Wdrożenie Planu ułatwi adaptację Gminy Borek Wlkp. do wymogów gospodarki 

niskoemisyjnej. 

W związku z powyższym, podjęcie przedstawionej uchwały należy uznać za 

celowe i zasadne. 

 

Burmistrz dodał, że już na opracowanie w/w planu Gmina może otrzymać 

dofinansowanie w wysokości 60%. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisji Rewizyjnej: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od głosowania 

i nikt nie był przeciwny. 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie Burmistrz poinformował, że budowa hali sportowej  

z nawierzchnią poślizgową, będzie droższa o 30 tys. zł. 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

Ad.5. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tomasz Pawlak  

 


